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 Máme podzim, hody rohatecké za 
sebou a ty houbařské právě slavíme. Babí 
léto, na které jsme čekali, je tu a řádně 
si jej doufám všichni užíváme. Jeho ná-
zev je vlastně označením pozdního léta. 
Podobnému jevu na konci podzimu na 
severoamerickém kontinentu říkají indi-
ánské léto. To by u nás asi neprošlo. Snad 
jen v souvislosti s divokým „indiánským“ 
chováním některých milovníků burčáku. 
Ten nás v těchto dnech opět po dlouhém 
roce provází přirozenou harmonií chutí 
a zážitků před nástupem nových mladých 
vín. Je to vpravdě nádherný pohled, když 
se člověk nyní prochází bohatě zbarvenou 
vinicí a nechá se unášet malebnou krásou 
okamžiku.

 Udržet si vztah ke své půdě, zemi na-
šich předků, ale nemusí být vždy takovou 
samozřejmostí. Vztah nabídky a poptáv-
ky může tuto dávnou linii velmi rychle 
a tvrdě přetnout. Na nedaleké Ukrajině si 
Číňané chtějí koupit asi 3 milióny hektarů 
zemědělské půdy, aby tak zajistili dostatek 
potravin pro své obyvatele. Ukrajinská 
půda se tak stane největším zahraničním 
zemědělským centrem Číny. Kdo by si to 
před pár lety jen pomyslel.

 I co se týče spokojenosti máme jistě 
jiné nároky, než tomu bývalo dříve. A měl 
by k tomu co říci i ruský kosmonaut Ju-
rij Lončakov, který strávil celkem 200 dní 
na oběžné dráze a několikrát i vystoupil 
do volného kosmického prostoru. Za dva 
roky měl opět letět do vesmíru jako velitel 
kosmické lodi. To už se ale nestane. Dal 

výpověď a jako důvod uvedl, že si našel 
„zajímavější“ práci. Neupřesnil však jakou. 

 Ačkoliv my v Rohatci žádné moře 
v současnosti nemáme, v minulosti na na-
šem území bylo. Proč se o tom ale zmiňuji. 
Vědci zkoumají lidské emoce. Při sledová-
ní mozkových aktivit magnetickou rezo-
nancí experimentovali s reakcemi mozku 
na různé druhy krajin. Příjemný prožitek 
při pohledu na krásnou přírodu, převážně 
jmenovali pohled na mořskou hladinu, se 
může na této rovině podobat podle jejich 
výzkumů třeba fi nančnímu zisku či sexu-
álnímu prožitku. Jsme tedy něčím ochuze-
ni, když se nemůžeme ze svých oken dívat 
na mořský horizont? Ne. Jen si musíme tu 
krásnou krajinu sami najít, třeba někde 
uprostřed lesa či jinde. Když si k tomu 
v duchu a se zavřenýma očima přidáme 
ještě šumění mořských vln, kdoví co se 
pak bude dít.

 Kdo z vás ještě nebyl letos na houbách, 
tak prosím rychle do lesů. Roste nám na 
rohatecku přehršel druhů hub a je to podí-
vaná pro naše oči. Nelze býti nespokojen. 
Buď najdete houby anebo houby. Přemrzlé 
necháváme v lese a na talíři se radujeme 
hlavně z těch jedlých a chutných. Ty jedo-
vaté jsou údajně taky jedlé, bohužel však 
jen jednou. Různé teorie sběru hub nám 
radí, kterak se takovýchto nepříjemností 
vyvarovati. Nemusíme být zběhlí mykolo-
gové, jen nesbíráme, co neznáme. A co ne-
známe, to pohladíme pohledem a pokra-
čujeme cestou dál. Jinak se může stát, že ta 
naše cesta nadobro skončí, byť v lese, kde 

v krásné krajině dle vědců můžeme zažívat 
hlubokých příjemných prožitků.

 Aby těm našim prožitkům nestálo nic 
v cestě, a někdy to můžeme být i my sami, 
musíme pro to vždy něco udělat. Nesta-
čí jen čerpat z nekonečného rezervoáru 
našeho bytí, ale taky být aktivní. Při nedáv-
né návštěvě tibetského DalaiLamy v České 
republice měli lidé možnost se dozvědět, 
jak praktikovat odpouštění a toleranci. Že 
k tomu potřebujeme „někoho“, na kom tu 
lásku můžeme procvičovat a těm lidem 
máme být vděčni a mít je právě proto rádi. 
Dříve jsem tomu nerozuměl, nyní však 
již ano. Je to jako se vším v našem životě. 
Vždy máme možnost volby. 

Stanislav Zela
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Co jsme si přečetli jinde a chceme se s 

vámi o to podělit

Šetříme za plyn 34,47 % ...

U pokladny v supermarketu si starší dáma 
bere igelitovou tašku na uložení nákupu. 
Mladá pokladní jí vyčítá, že si nekoupila 
„ekologickou“ nákupní tašku: „Vaše gene-
race nezná ekologické hnutí. My, mladí 
lidé, budeme muset platit za vaši generaci, 
která plýtvá prostředky!“
Dáma se omluví: „Je mi líto, za našich mla-
dých let jsme ochranu životního prostředí 
neměli.“
Pokladní se tím víc rozhořčí: „Lidé jako 
vy zničili všechny přírodní zdroje. Na 
náš účet půjdou náklady na jejich obno-
vu. Vaše generace neudělala vůbec nic na 
ochranu životního prostředí!“
To ovšem pokladní přehnala a dáma se 
ozvala: „Děvenko, za mých časů jsme vra-
celi láhve od mléka do obchodu, obchod 
je poslal zpátky do továrny, tam je steri-
lizovali a znovu naplnili – jedna láhev se 
tak použila mnohokrát a opakovaně. V té 
době se láhve opravdu recyklovaly, ale ne-
znali jsme ekologické hnutí. 
Za mých časů jsme chodili do schodů pěš-
ky. Nebyly žádné pohyblivé schody ve všech 
obchodech, kancelářích a supermarketech. 
Chodili jsme pěšky do obchodu za rohem 
a nejezdili jsme autem o dvě ulice dál. Ale 
je pravda, že jsme neznali ekologické hnutí.

Dne 2. 10. 2013 proběhla e-aukce na dodavate-
le plynu pro naši obec. Účastnili se jí tři uchazeči 
s následujícími nabídkami.

Ročně platíme částku Kč 2.011.487,- za spotřebu 
plynu (všechna odběrná místa v obci včetně základ-
ní a mateřské školy), po e-aukci za stejnou spotřebu 
zaplatíme novému dodavateli, kterým bude spo-
lečnost E.ON Energie, a.s., částku 1.318.129,- Kč. 
Úspora může dosáhnout Kč 693.358,- Kč.

Za elektřinu jsme dosáhli úsporu ve výši 486.505,- 
Kč, za plyn 693.358,- Kč. Celková úspora za energie 
může ve svém důsledku dosáhnout 1.179.863,- Kč.

Je zajímavé sledovat průběh e-aukce na monitoru 
počítače, jak se dodavatelé „předbíhají“ ve snížení 
ceny, jak „taktizují“ ve využití časového intervalu 
k podání nové ceny. Celá elektronická aukce trvala 
asi 40 minut, než byl znám nový dodavatel, se kte-
rým bude uzavřena smlouva o dodávkách.

Miroslav Králík
starosta obce

Jednorázové papírové plenky jsme neznali, 
každá matka prala a vyvářela látkové plen-
ky. Prádlo jsme sušili na šňůře za domem 
a nepoužívali jsme elektrickou sušičku, 
která spotřebuje stovky wattů za hodinu.
Systematicky jsme recyklovali – oblečení 
z bratra nebo sestry dalšímu mladšímu 
sourozenci, dokud drželo pohromadě. Máš 
pravdu, neznali jsme ekologické hnutí.
Měli jsme doma jednu televizi a jedno rá-
dio, ne jako teď, kdy je televizor a rádio 
v každé místnosti. A televize měla obra-
zovku velikosti krabice na pizzu.
V kuchyni každý připravoval potraviny 
ručně – neměli jsme všechny možné spe-
ciální elektrické přístroje na přípravu bez 
námahy, které však spotřebují množství 
elektřiny.
Když bylo potřeba zabalit křehké před-
měty a poslat je poštou, použili jsme jako 
výplň staré noviny nebo vatu a balili jsme 
je do krabic, které už dříve sloužily – nepo-
užívali jsme žádné bubliny z polystyrénu 
nebo plastu.
Trávník jsme kosili ručně, neměli jsme 
žádné elektrické nebo benzínové sekačky.
Pracovali jsme fyzicky a nebylo proto po-
třeba běhat v posilovně na pásech, které 
běží na elektřinu. Ale máš pravdu, my jsme 

tenkrát nevěděli nic o ekologickém hnutí.
Když jsme měli žízeň, napili jsme se z ko-
houtku, nepoužívali jsme plastové kelímky 
ani láhve, které se zahazují po jednom po-
užití.
Měli jsme plnicí pera a plnili jsme je z kala-
máře místo nákupu vždy nového pera.
Při holení jsme měnili jen žiletky namísto 
vyhazování jednorázového holítka po kaž-
dém holení. Ale máš pravdu, neznali jsme 
ekologické hnutí.
V té době jezdili lidé autobusem a vlakem 
a děti do školy na kole nebo chodily pěšky, 
každá rodina neměla auto a matka neměla 
službu jako taxi.
V té době děti měly stejné aktovky na ně-
kolik let, pastelky, gumy, ořezávátka a další 
příslušenství se používalo tak dlouho, jak 
to bylo možné, ne nové tužky a gumy s no-
vým sloganem či obrázkem každý rok. Ale 
máš pravdu, nevěděli jsme, co je ekologic-
ké hnutí.
Měli jsme doma jednu elektrickou zásuv-
ku na místnost – ne vícepásmovou, která 
je nutná pro široký sortiment elektrického 
příslušenství, bez kterého dnes nedokážete 
žít. Tak už mě přestaň štvát s tím ekologic-
kým hnutím… 

Lenka Hostýnková, zdroj internet

Pořadí 
účast-
níků

ID 
účastní-

ka

Název 
účastníka

Původní 
cena cel-
kem Kč

Cena po 
aukci Kč

Úspora v 
Kč

Úspo-
ra v %

1 ID-004 E.ON 
Energie, a.s. 2 011 487 1 318 129 693 358 34,47

2 ID-103

EP 
ENERGY 
TRADING, 
a.s.

2 011 487 1 319 182 692 305 34,42

3 ID-009

CENT-
ROPOL 
ENERGY, 
a.s.

2 011 487 1 326 841 684 646 34,04

Ekologické hnutí
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Plesová sezóna 2014

Co nás ještě čeká v letošním roce

Postřehy

18. 1. Ples obce s DH Žadovjáci
25. 1. Školní ples
  1. 2. Hasičský ples
  8. 2. Krojový ples s DH Stříbrňanka
15. 2. Ples sportovců
21. 2. Fašaňk
  1. 3. Discoples s DJ Ptáčkem 

24. 10. Lampionový průvod, pořádá KPŠ Rohatec
16. 11. Podzim odchází, vánoce se blíží, výstava pořádaná 

členkami ZO ČZS v KD
23. 11. Kateřinská zábava, hraje DH Legrúti
  1. 12. Mikulášský večírek, pořádá SDH

- Znovu připomínáme občanům, aby byli velmi opatrní, 
pokud jim u dveří zazvoní cizí osoba. Následky neuvá-
žených rozhodnutí se pak obtížně řeší. Máme na mysli 
podomní prodejce, nabídky výhodných dodávek energií, 
výměny elektroměrů či plynoměrů a podobně. 

- Tentokrát místním vandalům vadila dětské skluzavka na 
hřišti v ulici Strážnická. 

- Dětský hrací prvek umístěný v parčíku na Kolonii je také 
k dětským hrám nyní nepoužitelný, tady je to však z dů-
vodu nutné opravy. Jeho konstrukce již nebyla bezpečná 
vzhledem ke stáří a běžnému opotřebení.

- Opět apelujeme na majitele psů, aby při venčení sbírali 
jejich exkrementy. Dle poznatků ostatních spoluobčanů 
se situace nijak zvlášť nelepší. Sáčky dostanete zdarma 
kdykoliv na obecním úřadě.

- Probíhají dokončovací práce na vnějším vzhledu naší ma-
teřské školy. Přejeme dětem i rodičům, aby se jim školka 
v novém kabátě líbila.

Lenka Hostýnková

  7. 12. Košt mladých vín, pořádá ZO ČZS
12. 12. Vánoční koledování u základní školy
22. 12. Vánoční koncert v kostele sv. Bartoloměje
30. 12. Silvestr seniorů pořádaný Klubem důchodců, o. s. 

Rohatec

NAROZENÍ
Valerie Tomanová
Dominik Dekař
Šimon Kučeřík
Filip Bubík
Samuel Bělohoubek
Ela Remencová
Josef Antoš
Josef Jüstel

ÚMRTÍ 
   
Vladimír Buchtík  69 let
František Gazárek  76 let
Vladimír Dvořák  68 let

SŇATKY
V obci byl uzavřen 1 sňatek, mimo obec 4 sňatky.

Osobní zprávy

Volby se konají ve dnech 25. a 26. října 2013. V naší 
obci jsou tři volební okrsky, stejně jako v minulosti. Okrsek 
č. 1 a 2 najdete v budově místní základní školy, okrsek 
č. 3 v Kulturním domě v Rohatci-Kolonii. Volební místnosti 
se otvírají v pátek 25. října ve 14.00 hodin, otevřeny budou do 
22.00 hodin. V sobotu 26. října jsou volební místnosti otevře-
ny od 8.00 do 14.00 hodin.

Volby do Poslanecké 

sněmovny Parlamentu ČR
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Kultura
Dobrý den všem spoluobčanům,
dostalo se nám té cti, že se můžeme 

vyjádřit k letošním Bartolomějským ho-
dům. Je vždy těžké napsat něco objek-
tivního z hlediska pořadatelů, tedy roha-
tecké chasy. Nicméně jsme moc rádi, že 
taková tradice, jako jsou hody, u nás ne-
vymírá a každým rokem vidíme v průvo-
du několik nových tváří, což je pro udrže-
ní tradic a další rozvoj v této oblasti velmi 
důležité. Vždyť náš rohatecký kroj je zcela 
jedinečný, poněvadž je brán z hlediska et-
nologického jako samostatná jednotka. 

Na co bychom ale chtěli jako chasa 
upozornit je ta věc, že se letos udělal opět 
krok dopředu. Šohaji nám dospívají a tak 
to není již průvod, který je neforemný. 
Dále taneční prostor, který je pod zele-
ným, rovněž nebyl prázdný. Tohoto jsme 
se letos snažili vyvarovat a nutno dodat, 
že to šlo poznat. Průvod pro stárka Kubu 

Tomšeje byl opravdu pěkný. Stárek byl 
před svým domem zdravě nervózní, ale 
nakonec vše dobře dopadlo. Pěkně zazpí-
val a zatančil a zaslouženě tedy mohl jít 
v čele průvodu pro svou stárku Elišku Gur-
skou. Letos se nám představila i po dlouhé 
době druhá stárkovská písnička „Pochvá-
len buď pán Ježíš“ při které tatínkům, ma-
minkám a babičkám padaly slzy jako hra-
chy, poněvadž tuto písničku zvládli naši 
stárci s bravurou. Před domem stárky to 
bylo opravdu velmi dojemné a po dlouhé 
době to šlo cítit i z řad lidí, což je vždy nád-
herný pocit. Tato krásná atmosféra byla po 
celou dobu průvodu.

Chtěli bychom poděkovat panu sta-
rostovi za povolení hodů a pěkné sólo 
radních včetně místostarostky před 
Obecním úřadem. Dále bychom chtěli 
poděkovat rohateckému mužskému sbo-
ru za podporu v průvodu, ale nesmíme 
zapomenout ani na všechny krojované, 

co se zúčastnili. Našim babičkám a tetič-
kám, co se tak snažily a nastrojily nás na 
hody, patří též velký dík. Nesmíme opo-
menout ani poděkování stárkovským ro-
dinám, které byly pro nás velkou oporou.

Závěrem bychom chtěli napsat, že nás 
mrzí jedna věc. I když víme, že letos to 
bylo zcela určitě zaviněno počasím, ale 
účast lidí na hodové zábavě nebyla moc 
vysoká. My se snažíme, aby naše hody 
byly vždy pěkné a celý rok se na ně vzpo-
mínalo. Proto bychom chtěli, abyste si 
za námi došli všichni zatančit a zazpívat 
na Kateřinskou zábavu. Zcela určitě zde 
uvidíte, že zpěv i tanec a celkově zábava je 
v životě důležitá věc. Je krásné si s kama-
rády a známými lidmi z dědiny zazpívat 
a zatančit.

Ještě jednou všem děkujeme za pod-
poru a v listopadu na viděnou.

Stárci rohatecké chasy
Jakub Tomšej a Eliška Gurská
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Týden knihoven v naší knihovně

Každoročně v září probíhá v knihovnách akce Týden 
knihoven. V každé knihovně probíhají různé akce. V té naší 
se uskutečnil den otevřených dveří, miniburza nepotřeb-
ných knih a časopisů a exkurze žáků z naší základní školy. 
Zatím knihovnu navštívili žáci 8. a 9. ročníku, ostatní roč-
níky je budou následovat, protože do jednoho týdne se ná-
vštěva všech tříd nevejde. Týden knihoven je tak prodlou-
žen do čtvrtku 17. října.

Noví čtenáři měli možnost se zaregistrovat pro letošní 
rok zdarma a pro dlužníky byla připravena tzv. amnestie, 
tzn. možnost vrátit své knihy po uplynutí výpůjční doby 
zdarma (tzv. amnestie dlužníků).

Knihovna roku 2013

Připravujeme: 

Dne 3. října 2013 předal první ná-
městek ministra kultury František Mikeš 
ceny Ministerstva kultury ČR „Knihov-
na roku 2013.“ 

Knihovnou roku 2013 v kategorii 
„základní knihovna“ se stala KNIHOV-
NA DR. EMANUELA BOŘICKÉHO 
MILÍN, Středočeský kraj, http://www.
milin.cz/knihovna.php. 

Zvláštní ocenění a diplom v kate-
gorii „základní knihovna“ získala dále 
MÍSTNÍ KNIHOVNA ŽABEŇ, Mo-
ravskoslezský kraj, http://www.zaben.

V pátek 29. listopadu 2013 připravujeme Den pro dětskou knihu, jehož VII. ročník vyhlásil Svaz knihovníků a informačních 
pracovníků ČR. Jako host přijal pozvání pan Adolf Dudek, ilustrátor dětských knížek, který navštíví děti v MŠ a ZŠ.

Jana Charvátová, knihovnice

knihovna.info/ a MÍSTNÍ KNIHOV-
NA V MĚRUNICÍCH, Ústecký kraj, 
http://knihovnamerunice.webk.cz/

Hlavní cenu v kategorii „informační 
počin“ získala MĚSTSKÁ KNIHOVNA 
LITVÍNOV, http://www.knihovna-litvi-
nov.cz/ za modernizaci prostor a tvořivý 
přístup k rozvoji komunitní knihovny. 

Zvláštní ocenění a diplom obdržela 
VĚDECKÁ KNIHOVNA UNIVERZI-
TY JANA EVANGELISTY PURKYNĚ 
V ÚSTÍ NAD LABEM, http://knihovna.
ujep.cz/ za sloučení fakultních knihoven 

do efektivního celku v moderně konci-
pované budově knihovny.

„Městskou knihovnou roku 2013“ 
(cena SKIP a Skanska) se stala Knihov-
na města Hradce Králové http://www.
knihovnahk.cz/. 

GRATULUJEME!
Jen připomínáme, že knihovnou 

roku 2012 v kategorii „základní knihov-
na“ byla vyhodnocena Obecní knihovna 
Ratíškovice s knihovnicí Marií Škorpí-
kovou.
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Přírůstky knih v obecní knihovně – srpen a září 2013

Beletrie pro dospělé:
Baldacci, D.  První rodina
Bauer, J.  Arcibiskupův noční host
Bauer, J.  Smrt na jazyku
Berry, S.  Pařížská pomsta
Bílek, J.  První kněžna aneb závrať moci
Blaedel, S.  Říkej mi Princezno
Cyprisová, L.  Královské tajemství
Černá, J.  Johana z Rožmitálu
Češka, S.  Případ hrozníčkové náušnice
Devátá, I.  Jak jsem se zbláznila
Dugard, J.  Uloupený život
Edwige, M.  Luxus
Erskine, B.  Řeka osudu
Fielding, J.  Potok stínů
Garvis Graves  Na ostrově
Garwood, J.  Nemůžeš mě milovat
Gerhardsen, C.  Perníková chaloupka
Gibson, R.  Zachraň mě
Harden, B.  Útěk z tábora 14
Hojdar, J.  Útěk před smrtí
Hrůzová, B.  Dlouhé stíny
James, E.L.  Padesát odstínů svobody
Kessler, L.  Děla u Cassina
Khoury, J.  Počátek
Koepcke, J.  Zázraky se dějí
Kovaříková, J.  Třešňový kompot
Kubelka, S.  Madame dnes přijde později
MacMahon  Takhle to končí
Mičanová, D.  Ve službách třináctého prince
Mornštajnová  Slepá mapa
Moučková, K.  Fejetony
Östlundh, H.  Potápěč
Pospíšilová, J.  Vražda v lázních Skalka
Potter, A.  S tebou už nikdy
Robb, J.D.  Každý má motiv

Robb, J.D.  Neomylný instinkt
Rollins, D.  Důvěra až za hrob
Rywiková, N.  Dům číslo 6
Sakamoto, M.  Cesta třešňových květů
Scarow, S.  Orel v písku
Scarow, S.  Orlovo proroctví
Sparks, N.  To nejlepší z nás
Sten, V.  Tiché vody
Vargas, F.  Záhada mrtvých nohou
Vondruška, V.  Msta písecké panny
Zadoff , A.  Mise

Naučná literatura pro dospělé:
Šamánek, M.  Když víno léčí

Beletrie pro děti:
Abedi, I.  A je tu Lola!
Abedi, I.  Lola novinářkou
Abedi, I.  Potlesk pro Lolu!
Bruneau, C.  Malý princ a Obrova planeta
Čtvrtek, V.  O hajném Robátkovi a jelenu Větrní-

kovi
Hrubín, F.  Dvakrát sedm pohádek
Marenco, S.  Barbie. Fotografk a
Marenco, S.  Barbie. Gymnastka
Mischke, S.  Štvanice na vílu
Niemi, M.  Ďáblík
Pavlovič, J.  Domácí zvířátka
Petiška, E.  Míšovo tajemství
Robošová, B.  Klára miluje matikáře
Štulcová, R.  Rafaelova škola. Rohy faunů
Štulcová, R.  Rafaelova škola. Vílí křídla
Švrčková, E.  Říkánky a malovánky
Tetourová, M. Malované čtení z pohádky do pohádky
Vrána, P.  Tetka vrána

Mladí umělci vystavovali v místním muzeu

Stálou expozici historie v rohateckém muzeu letos v době 
Bartolomějských hodů obohatila výstava výtvarných děl, ob-
razů, fotografi í a prací ze dřeva. Mladí Rohatčané nás překva-
pili uměním a smyslem pro krásu. Velmi se líbily práce Terezy 
Tomanové, která na svých obrazech ztvárnila známá 
i neznámá místa v obci i několik studijních návrhů 
ozelenění návsí. Návštěvníci muzea obdivovali obrazy 
Martiny Veselé, portréty Romany Bejdové, Gabriely 
Polákové, Jany Adamcové a obrazy a keramické práce 
Nikoly Terazové. Stejně se líbily i obrázky Lenky Ze-
linkové a Michala Růžičky, zvláště pak ztvárnění po-
doby koní. Pozoruhodné byly také fotografi e Michala 
Konečného. Nápadité a velmi zdařilé práce ze dřeva 
Antonína Ševčíka a Lukáše Kundraty jsou ukázkou 
šikovných rukou a smyslu pro umění. To, že se vše 
velmi líbilo, dokazují zápisy v knize návštěv, zejména 
obdiv, že v Rohatci jsou zruční a nadaní mladí lidé. 
I do budoucna si přejme, abychom mohli představit 
veřejnosti jejich práce a obohatit tak kulturu v obci. 

Přivítáme, když nám o sobě dají vědět všichni, kdo něco zajíma-
vého umí, a rádi by se svými pracemi prezentovali. Rádi jim tuto 
příležitost poskytneme.

Muzejní komise OÚ
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Broušení mramoru v Rohatci

Návštěva vojenských veteránů 

v Rohatci

V historii Rohatce z dvacátého století je zaznamenán 
značný rozmach průmyslu. To platí i o části naší obce 
Soboňky. V sérii článků z historie v našich novinách byla také 
zmínka o zdejší továrně, kde se brousil mramor. Všeobecně 
byla známá pod názvem MRAMORÁRNA. Situována byla 
v prostorách vybudovaných firmou BAŤA. Budovy sloužily 
krátce lignitovému dolu, který byl začátkem druhé světové 
války v roce 1940 uzavřen pro nerentabilnost. Budovy svou 
velikostí vyhovovaly broušení kamene a mramoru. Baťova 
firma měla vhodný zdroj této suroviny, dostatek dělníků 
z uzavřeného dolu Jan a řešila tím i zaměstnanost. Přivezeny 
byly stroje z Itálie, dělníky zaškolili firemní odborníci se 
zahraničními zkušenostmi a výroba se mohla rozběhnout. 
Výhodou byla železniční vlečka ze stanice Rohatec na tra-
ti Břeclav - Přerov. Tudy se ve vagonech dopravovaly velké 
kvádry, ze kterých se pak řezaly mramorové a žulové desky 
síly 2 až 5 cm. Z těchto se vyráběla hladce broušená dlaž-
ba i obklady stěn a schodů do luxusních interiérů. Výroba 
se dále rozšiřovala. Z plátů se řezaly mramorové dekorace, 
zejména do kostelů, kde se obkládaly oltáře, křtitelnice, ka-
zatelny, obkládaly se i pomníky. Vyrábělo se rovněž drob-
nější galanterní zboží, psací soupravy, vybrušovaly se vázy, 
zdobily stolky, koupací vany, krby, prodejní pulty, ledničky. 
Mramorové desky se používaly i do elektrických rozvoden 
jako nehořlavé a s dobrou izolací. Obchod se smíšeným 
zbožím pana Zbořila v Kolonii měl prodejní pulty obloženy 
mramorovými deskami. Interiér obchodu byl velmi vzhled-

Nadpis článku je stejný, jako ten, pu-
blikovaný v září roku 2011. To naši obec 
rovněž navštívili vojenští veteráni výsad-
kového útvaru z Liberce. Letos, po roční 
odmlce, se opět uskutečnil zájezd býva-
lých vojáků výsadkové armády majících 
sídlo v Liberci, na jih Moravy a také do 
Rohatce. Podobně jako dvě předcho-
zí návštěvy tuto vedl a spoluorganizo-
val bývalý rohatecký občan, důstojník 

ný a rovněž sloužil jako firemní reklama. V Partyzánském 
na Slovensku je dodnes kostelík, jehož celá vnitřní výzdoba 
i obklad oltáře z mramorových desek byla vyrobena v ro-
hatecké mramorárně v Soboňkách. Zpracovávala se domácí 
žula, syenit, mramor, travertin, aragonit, pískovec, onyx. Ze 
zahraničí pak to byl mramor italský, francouzský, belgický 
a finský. Výroba byla velmi žádaná, obklady byly trvanlivé 
a dobře se udržovaly. Po znárodnění v roce 1950 byl ale zá-
vod přestěhován do Přerova a budovy převzala JANKA n. p. 
Radotín k výrobě vzduchotechniky.

Zdeněk Bíza

Psací souprava z bílého mramoru, výrobek mramorárny-1946Psací souprava z bílého mramoru, výrobek mramorárny-1946

a trenér českých výsadkářů Jaroslav 
Chromek. Letošní návštěva třiceti účast-
níků proběhla ve dnech 15. až 17. srpna. 
První den, po příjezdu a ubytování, které 
si mimochodem velmi pochvalovali, se 
večer uskutečnilo setkání s rohateckými 
přáteli. Zahrála cimbálová muzika, za-
zpíval rohatecký dětský folklorní soubor. 
Vyvrcholením večera bylo vystoupení 
mužského sboru z Rohatce. Pochvalu si 

vysloužil i vedoucí hospody U Pagáča 
Jenda Trnovec, který připravil vynikající 
občerstvení.

Druhý den se celá výprava zúčastnila 
pietního aktu u Památníků obětí první 
i druhé světové války. V obřadní síni 
Obecního úřadu pak byla předána Janu 
Chromkovi, občanovi Rohatce, plukov-
níkovi ve výslužbě, Čestná medaile k 65. 
výročí založení výsadkového vojska čs. 
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Poděkování za 

5. ročník Přehlídky mužských sborů

Sluší se 5. ročník zhodnotit a zároveň poděkovat všem, kteří se o tuto 
přehlídku zasloužili. Letošnímu zpívání nepřálo počasí tak jako v letech 
předchozích, ale přesto si návštěvníci v hojném počtu přišli do kulturního 
domu poslechnout pěkné slovácké písničky. Všichni účinkující byli vel-
mi překvapeni pěkným prostředím, pohostinností a dobrým organizač-
ním zajištěním. Líbila se výzdoba Zdenky a Lenky Malých, koláčky paní 
Mirky Tomšejové i připravená ochutnávka vín místních vinařů i vinařů 
z okolí. Poděkování patří i letošnímu moderátorovi Jirkovi Procházkovi.

Některým souborům se očividně nechtělo domů a daly to najevo 
svým společným zpěvem, kdy se spontánně soustředily uprostřed sálu 
nebo ve vestibulu nejen s místními zpěváky, ale i s návštěvníky při ne-
jedné písničce. V šeru pozdního sobotního odpoledne jsme se rozlou-
čili s přáním brzkého shledání. 

Nezbývá než poděkovat Obci Rohatec za pomoc při organizaci. 
Všem, kteří mají rádi pěknou písničku naší domoviny v podání zvuč-
ných mužských hlasů vzkazujeme, že se s nimi rádi setkáme na 6. roční-
ku přehlídky sborů Za Rohatcem, za dědinú v roce 2014.

Pokud se vám něco nelíbilo, řekněte to nám. Pokud se vám to 
líbilo, řekněte to všem.

Jiří Hostýnek, mužský sbor Rohatec

armády. Tím byl dodatečně oceněn jeho statečný postoj 
k srpnovým událostem v roce 1968. Jmenovaný byl jako 
důstojník z armády propuštěn. Vrátit se mohl až po roce 
1990. Do té doby pracoval jako řidič a technik v dřevař-
ském závodě. Ocenění se však dotýká i jeho současných 
aktivit v Klubu vojenských důchodců a ve Vojenském 
sdružení rehabilitovaných. Předání se uskutečnilo za účas-
ti představitelů obce. Následná prohlídka Obecního muzea 
připomněla účastníkům historii obce. Zaujala je i výstava 
mladých rohateckých umělců, připravená k nadcházejícím 
rohateckým hodům.

Kromě Rohatce navštívili účastníci zájezdu i skan-
zen ve Strážnici a v Ratíškovicích se poklonili památ-
ce výsadkářů ze skupiny Carbon, která byla v roce 1944 
poblíž Ratíškovic vysazena. Seznámili se s historií a čin-
ností skupiny, která ke konci války operovala převážně 
na Uherskobrodsku. Večer pak zasvětili malé ochutnávce 
vína v místním vinném sklípku.

 Dle vyjádření vedoucího zájezdu i dalších účastníků se 
výlet do Rohatce a okolí vydařil. Zážitky, které u nás pro-
žili, se dle jejich slov nedají zapomenout. Plánují, že i ně-
která z dalších poznávacích akcí bude zahrnovat Rohatec. 
Nevyloučili, že by to tentokrát mohlo být i na místní hody. 
Krása našich krojů je uchvátila. A vidět je na hody, v době, 

kdy se děvčata a chlapci vyšňoří, by bylo pro ně opravdu zážit-
kem.

 Nezbývá mně, než popřát, aby se jim dařilo, aby i další ná-
vštěva splnila jejich očekávání. Nebylo by na škodu zvážit na-
příklad uspořádání besedy. O jejich bývalé práci, o současné 
činnosti. Námětů by se jistě našlo mnoho. Tak nashledanou.

Antonín Jaroš
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Nový školní rok v naší 

mateřské škole

Činnost školní družiny ve školním roce 2013/2014

Nový školní rok jsme zahájili ještě za asistence ne-
zbytných stavebních prací a úprav. Důležité však bylo, že 
třídy pro děti byly připravené. Jedna část zahrady slouží 
ještě jako sklad stavebního materiálu, další dvě jsou už 
využívané k pobytu dětí venku. 

Po počátečním seznámení se nových dětí s prostře-
dím třídy, zahrady a ostatními dětmi jsme se vydali na 
plánovaný výlet do ZOO v Hodoníně. Počasí nám přálo 
a dětem se výlet líbil už proto, že ke zvířátkům se vždy 
rády vracejí. Plánujeme EKO-vycházky nebo také indi-
ánské odpoledne dětí s účastí rodičů.

Podzim nám svými sice chladnějšími, ale zato slu-
nečnými dny, zatím vychází vstříc. Děti věří tomu, že se 
podzimu líbí kouzelné zaříkávání básničkou:

V tomto školním roce navštěvuje školní družinu cel-
kem 60 žáků 1.- 4. ročníku. Žáci jsou rozděleni do dvou 
oddělení. Ve výchovně vzdělávací činnosti dochází k ur-
čitému propojení s činností školy a tím je posilována mo-
tivační i obsahová stránka u mnoha aktivit. V pravidel-
ných zájmových činnostech se motivujeme zejména roč-
ními obdobími a významnými výročími. Mezi oblíbené 
činnosti patří četba z dětských knih, časopisů a encyklo-
pedií, kterou dále využíváme v literárních, pracovních 
a výtvarných dovednostech a v různých soutěžích. V ob-
lasti sportu se zaměřujeme na míčové hry, fl orbal, fot-
bal, pohybové hry a nácvik aerobiku.

ŠKOLSTVÍ

Ne to, co mám, 
ale to, co vím, 

je mým bohatstvím.Stránka (ne)jen pro děti

Hádej: 
1. Otec Moniky má pět dcer: Leu, Lídu, Libu, Lenku. 
 Jak se jmenuje pátá dcera?

2. Všechny barvy duhy mají jejich tuhy.
 Co je to?

3. Některé měsíce mají 31 dnů.
 Kolik jich má 28 dnů?

Jak na to?
Pokuste se číslo 14 napsat pěti stejnými číslicemi.

Dovedeš to?
Nakresli si tuto podkovu na papír, vyznač otvory podle 
předlohy a dvojím střihnutím rozděl podkovu na šest 
částí tak, aby v každé byl jeden otvor.

Hodně úspěšných dnů ve škole přeje Anna Kolofíková

Podzime, podzime, už zase nosíš deště,
pěkně tě prosíme, počkej chvíli ještě.

Kam vkročíš podzime, tam je plačtivý den,
pěkně tě prosíme, počkej ještě týden.

A tak se můžeme radovat a užívat si s dětmi tohoto pest-
robarevného období, které nám nabízí ze svých zásob nejen 
krásu pro oči, ale také ochutnávku podzimních plodů, práci 
nebo hru s přírodninami. Znovu objevujeme poznané a po-
znáváme dosud nepoznané, protože v přírodě je vždy co ob-
jevovat a vnímat. A ve zprostředkovaném vnímání přírody 
vytváříme v dětech cit a smysl pro krásu podzimního času.

Zároveň se však všichni těšíme a očekáváme i v dalších 
ročních obdobích spoustu radosti a zábavy – to si přejeme 
nejen my, dospělí, ale hlavně naši malí veselí školáčci.

MŠ Rohatec

Některé z plánovaných akcí školní družiny a spolu-
účast na akcích pořádaných školou:

Podzimní a zimní období:
• Celoročně probíhá projekt „ POMOZTE NA-

TÁLCE“ – sběr vršků od PET lahví
• Dýňování – zdobení a výstavka dýní a podzim-

ních plodů
• Svatováclavská tradice – seznámení s historií sv. 

Václava
• Drakiáda – pouštění draků na fotbalovém hřišti 

za účasti rodičů
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• Vystoupení ke Dni seniorů – cvičení se stu-
hami a padákem, ukázka aerobiku

• Účast na lampionovém průvodu pořádaném 
KPŠ

• Podzim v lese – četba, kvízy, vědomostní 
a výtvarná soutěž 

• Mikulášská besídka – zábavné hry a soutěže 
s Mikulášem a čertem

• Adventní čas – příprava výrobků na vánoční 
koledování, pečení a zdobení perníčků, vý-
roba vánočních přání a dárků

• Vánoce se blíží –nacvičujeme hudební pás-
mo, připravujeme vánoční dílničky pro děti 
a rodiče

• Vánoční besídka – vánoční koledy, zvyky 
a obyčeje

• „My tři králové jdeme k vám“ – celodruži-
nová akce

• Den hraček – ukázka nejoblíbenějších hra-
ček

• „Pojďte s námi do pohádky“- dramatizace 
pohádek, pohádkový kvíz, maňáskové diva-
dlo 

• Zimní radovánky – hry na sněhu, malba
• Dětský karneval – zábavné odpoledne

Na všechny společné akce Vás srdečně zveme.
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IV.ročník ,,ŠKOLA PLNÁ ZDRAVÍ“

Ve školním roce 2013/14 pokračujeme IV. ročníkem 
a těšíme se na zájem našich strávníků. I tento IV. ročník 
zaštítil po odborné stránce dětský lékař a primář Fakultní 
nemocnice v Motole MUDr. Petr Tláskal a Společnost pro 
výživu. Projekt podporuje také nadační fond Kapka nadě-
je – „Pomáháme zdravým dětem preventivně chránit své 
zdraví správnými stravovacími návyky . . .“ 

Škola plná zdraví respektuje vyhlášku o školním stra-
vování.

Ovoce a zelenina jsou klíčovou součástí zdravé výživy 
- obsahují vitamíny, minerály, vlákninu. Děti by měly svou 
stravu doplňovat v dostatečném množství ovocem a zele-
ninou. Je to jedna z důležitých složek prevence nejen obe-
zity, onemocnění srdce a cév. Dětská obezita je celosvětový 
problém. Obézních dětí přibývá, tento negativní trend se 
výrazně projevuje i v České republice.

Cílem školní jídelny je:
* přenesení pozitivního vztahu k zelenině, luštěninám 

a ovoci prostřednictvím dětí do rodiny
* přispět ke zlepšení zdravotního stavu dětí i dospělých 
* pomocí školní jídelny podpořit přirozeně kladný vztah 

dětí k zelenině, luštěninám
* zdravější moderní životní styl, vyváženější chutě, ale 

také zábava

Motivační program: 
„BONDÍKOVÁNÍ“ - podle nastavených pravidel pro 

daný školní rok děti za odebrané / snězené / zeleninové jíd-
lo dostanou razítko „BONDÍKA“.

Děti ve školní družině mají karty na jméno, do kterých 
sbírají body a podle bodů / bondíků / budou odměněny 
dárky. 

Děti ve vyšších ročnících se mohou zapojit do sbírání 
bodů jako kolektiv třídy.

Děti v mateřské škole dostanou odměny do tříd, kde se 
mohou formou zábavy a hry seznámit se zeleninou, luštěni-
nami, ovocem a správnými návyky zdravé výživy.

Lignitový důl Jan v Rohatci

K napsání tohoto článku mne vy-
provokovalo povídání paní Bařinové 
z Ratíškovic ve Slovácku, kde vzpomí-
nala, že Důl Tomáš oslavil 80 let od 
svého vzniku. Na území naší obce se 
však již v tu dobu taky prováděly prů-
zkumy a vrty v oblasti Soboněk. Hledal 
se lignit, ale pátralo se i po ložiscích 
nafty. Dalším podnětem k tomuto po-
vídání je i to, že tato činnost byla zatím 
jen zevrubně popsána. Předpokládám, 
že mnohé naše občany bude zajímat, 
co to tam na Soboňkách je za fabriku, 
k čemu sloužila, kdo ji zakládal a proč 
byla vybudována. Případné připomín-
ky či doplnění si rád vyslechnu a někdy 
v budoucnu při vhodné příležitosti 
zveřejním.

Ze vzpomínek pana Dobroslava 
Sasína vím, že v místě, kde je továrna 
Armaturka, byla pole. Sice písčitá, ale 
vzhledem k vyšší hladině spodní vody 
úrodnější než jiné písky. Když se v roce 
1932 vrátil pan Sasín z vojny, rozhodl 
se, že bude hospodařit, ale jinak, jak 
dosud hospodařili místní rolníci. Před 
vojnou absolvoval zemědělskou ško-
lu ve Strážnici, kde ho nejvíce zaujalo 
sadaření a vinaření, což zdědil po otci. 
Získal potřebné finance a zakoupil 
asi dvě míry pole v místě, kde je nyní 
zbytek dřívější továrny. Když se spojil 
s majitelem sousedních polí, pokroko-

vým sedlákem a také starostou panem 
Procházkou, domluvili se na výsadbě 
ovocného sadu. Při přípravě pozemku 
k výsadbě ovocných stromků objevili 
větší množství, jak to popisuje, žáro-
vých hrobů. Při kopání jam pro strom-
ky nacházejí kosti a zbytky keramiky. 
Ty byly dány do místní školy, kde spo-
lu s vykopávkami z pískovny zůstaly až 
do sedmdesátých let. Poté je převzal 
archeologický ústav v Mikulčicích. 
V roce 2005, kdy došlo v Mikulčicích 
k požáru a byly zničeny téměř všech-
ny archeologické sbírky, došlo prav-
děpodobně i ke zničení nálezů z okolí 
Rohatce. 

Ovocné stromky se dobře ujaly 
a hospodáři očekávali slibnou úrodu. 
Leč nedočkali se. V roce 1934 byly do-
končeny průzkumné vrty, mimo jiné 
cílené i na ropu, ale ložisko lignitu, jeho 
mocnost a potřeba z hlediska zásobo-
vání palivem průmyslového komplexu 
ve Zlíně a Otrokovicích bylo rozhodu-
jící. Rozhodnutí znělo vybudovat důl. 
Měl se jmenovat Jan. Po tragicky ze-
mřelém Tomáši Baťovi při letecké ha-
várii v roce 1932 převzal vedení firmy 
jeho bratr Jan Antonín Baťa. V tomtéž 
roce bylo již započato s výstavbou pla-
vebního kanálu Rohatec - Otrokovice. 
Byla vybudována železniční přípojka 
z dolu Tomáš do Rohatce. Železničními 

vagony se vytěžený a zpracovaný lignit 
dopravoval přes Rohatec do Otrokovic 
a Zlína. K vybudování přípojky se 
použily koleje a pražce z tehdy ruše-
né železniční tratě Kuřim – Veverská 
Bitýška. Jak se o této možnosti dově-
děli nákupčí od firmy Baťa se mi nepo-
dařilo zjistit, ale vím, že v tu dobu byla 
potřeba materiálu ke stavbě železnic 
velká. Samotná firma Baťa budovala 
i trať Otrokovice – Zlín s tím, že poz-
ději vybuduje trať až do Vizovic.

Přeprava velkého množství uhlí 
z Rohatce do Otrokovic nebo až do 
Zlína si vyžadovala ekonomičtější 
řešení než dopravu po železnici. Po 
důkladných propočtech se dospělo 
k závěru, že ve spolupráci se státními 
orgány bude vybudován firmou Baťa 
plavební kanál k dopravě lignitu a sou-
časně se vybudují závlahové, potažmo 
odvodňovací kanály. Tím by se mno-
honásobně zvýšila úrodnost luk a polí 
na přilehlých pozemcích. Současně 
s tím by se řešila i v tu dobu velká ne-
zaměstnanost.

Vrátím se zpět k dění na 
Soboňkách. Průzkumem se zjistilo, že 
mezi Rohatcem a Bzencem se nachází 
samostatná pánev nebo spíše pánvič-
ka v délce asi 12 km a šíři až 4,5 km. 
Zásoby lignitu nebyly zase tak velké, 
ale nacházely se poměrně blízko pod 
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povrchem. Nevýhodou bylo, že do-
lované území je blízko řeky Moravy. 
Dalo se předpokládat, že při těžbě 
může dojít při zvednutí hladiny řeky 
k zalití těžebního prostoru. I přes tato 
a některá další negativa bylo přistou-
peno k výstavbě dolu, avšak v poněkud 
jiné koncepci. Nebyla vybudována těž-
ní věž sloužící pro dopravu horníků do 
podzemí a vytěženého uhlí na povrch. 
Do těžebního prostoru se vjíždělo vláč-
kem taženým lokotraktorem. Vytěžený 
lignit se stejnou cestou dopravoval ven 
až do zásobníku, který měl tvar těžební 
věže. Až pod zásobník byla přivedena 
železniční vlečka v délce jednoho ki-
lometru od železniční stanice Rohatec 
a pak podobně jako lignit z dolu 
Tomáš a Theodor bylo uhlí dopraveno 
k výklopníku na kanále u Sudoměřic. 
Odsud pak v tažných lodích o nosnosti 
až 150 tun pokračovalo do Otrokovic.

Současně s budováním dolu a vleč-
ky bylo postaveno v blízkosti dolu 
sedm dvojdomků podobných těm 
v Ratíškovicích nebo v samotném 
Zlíně. V těsné blízkosti hal, které slou-
žily jako pomocné provozy při těžbě 
uhlí, byla postavena hala, kde se zpra-
covával kámen, žula a mramor. Vždy 
jsem si myslel, že tak zvaná mramo-
rárna se vybudovala až po likvidaci 
těžby uhlí. Ve skutečnosti se mramor 
zpracovával již od roku 1939. Tuto 
skutečnost mně potvrdil pan Alois 
Kočvara. Jeho rodiče se tam přistěho-
vali v roce 1939. Tatínek byl kamenic-
ký mistr. Ubytováni byli již v nových 
domcích na Soboňkách. Mimo jiné by-
dlel na Soboňkách za okupace i ředitel 
dolů, které firma Baťa provozovala na 
Moravě, inženýr Loker. Byl to rakous-
ký občan, odborník na těžbu uhlí.

Vlastní těžba lignitu na dole Jan 
započala v roce 1939. Od počátku byl 
podle předpokladů problém s vodou. 
Ratíškovický potok, který byl v pro-
storu dolu zahlouben, lépe řečeno za-
kanalizován, dělal větší problémy, než 
se čekalo. V Ratíškovicích, v důsledku 
většího čerpání vody z dolů, byl prů-
tok vody proti očekávání větší a při 
vytrvalejších deštích a zvýšené hladině 
Moravy docházelo k přerušení těžby 
v Rohatci. Škoda byla o to větší, že vytě-
žený lignit měl téměř nejvyšší výhřev-
nost a nejmenší obsah síry. Průměr ob-
sahu síry v dubňanské či šardické pán-
vi byl až 4 %, zde byl jen 2,5 %. Pouze 
vyšší obsah vody v samotném lignitu 
dělal problém. Zhruba 20 % těžby se 

prodalo domácnostem, zbytek byl va-
gony dopravován k výklopníku. Na 
čluny byl nakládán samostatně. Uhlí 
z Ratíškovic bylo sušeno na 15 až 20 % 
vlhkosti. Samotné rubací dílo bylo ně-
kolikrát v roce zatopeno, čerpací stroje 
nestačily odčerpávat přitékající vodu. 
Těžba se stávala nerentabilní. Vedení 
firmy rozhodlo o ukončení těžby ligni-
tu v roce 1941 a důl byl zakonzervován 
s ponecháním vchodu a větrné šachty. 
Prostory za vchodem do dolu sloužily 
ke konci války při leteckých náletech 
jako úkryt pro zaměstnance i obyvatele 
Soboněk. Dle vyprávění pana Kočvary 
si tam zažili dosti strachu i tak.

Obdobně tomu bylo i na dole 
Littner, který byl vybudován na sever-
ní straně pánve. I zde důlní společnost 
ze Bzence započala s těžbou v roce 
1939. Poslední lignit byl vytěžen asi 
v roce 1945. Později zde bylo posta-
veno rekreační středisko. Z celé této 
pánve bylo v důsledku výše uvedených 
skutečností vytěženo jenom 15% zá-
sob.

Na Soboňkách byly postupně pro-
vozní budovy dolů předělány na zpra-
cování kamene a mramoru. Vlečka 
sloužila k dovozu kamene, často vel-
kých kvádrů, zpracovávaných na desky 
o síle 30 mm a více, pomocí zvláštních, 
k tomu určených pil a dle nákresů pro 
různé použití. Výrobky byly expedová-
ny po celé republice. Hodně se zpra-
covával kámen, respektive mramor, 
ze Slovenska z oblasti Tuhar (mezi 
Zvolenem a Lučencem), významné 
dodávky byly ze Supíkovic na severní 
Moravě, kde se těžil bílý mramor, ale 
zpracovávala se i žula z Vysočiny. Ze 
Švédska se dovážely mramory zelený 
a žlutý onyx, zpracovával se i travertin 
a pískovec, dle požadavků zákazníka. 
Velkou část takto upravených desek 
použila sama firma Baťa, a to jak ve 
Zlíně, tak v obchodních střediscích 
po celé republice, při výstavbě no-
vých závodů apod. Pracovalo zde na 
100 zaměstnanců, včetně těch, kteří 
montovali desky na stavbách. Z odře-
zků mramorových desek se vyráběly 
různé upomínkové předměty. Byla to 
těžítka, kalamáře. V místním muzeu 
máme psací soupravu zde vyrobenou, 
jako ukázku toho, že se dal využít i od-
pad. V roce 1946 se vrátil z pracovní 
mise v Iránu pan Štrunc. Byl jmenován 
vedoucím závodu ještě za dob Bati. 
Svou činnost ukončil celý závod někdy 
v roce 1950, kdy byla výroba převe-

dena do Přerova. Celý závod převzala 
vzduchotechnická firma Janka, později 
Jihomoravská armaturka v Hodoníně. 
Po privatizaci v roce 1991 se vystřídalo 
několik majitelů a dopadlo to tak, že 
v oblasti, kde bylo zaměstnáno mnoho 
lidí, odborníků, je dnes to, co tam je.

Co k tomu ještě dodat. Vlečka do 
mramorárny byla po roce 1948 využí-
vána k nakládce a odvozu štěrku, kte-
rý se těžil pomocí bagru přímo z řeky 
Moravy. Kanál sloužící k přepravě lig-
nitu byl během války využíván, i když 
ne tak, jak bylo původně zamýšleno. 
Při přechodu fronty byl kanál a někte-
rá jeho zařízení poškozen, to ale bylo 
brzo opraveno. V dubnu 1945 němec-
ká armáda zničila téměř nový silniční 
most, daný do provozu v roce 1938, 
a také most železniční. Tím byla zne-
možněna doprava uhlí k výklopníku na 
kanále až do roku 1948, kdy byl provoz 
na trati Rohatec-Sudoměřice obnoven. 
Mezitím došlo ke znárodnění firmy 
Baťa. Dále bylo rozhodnuto, že veškerý 
vytěžený lignit bude použit jako palivo 
v Elektrárně Hodonín. Tím pozbyl ka-
nál na významu. Utrpěl tak i závlahový 
systém, který úzce na plavební kanál 
navazoval. Mluvilo se sice o tom ješ-
tě za první republiky, že by kanál měl 
být jen počátkem pro spojení Zlína 
s celým světem, a to jak na vodě (opra-
šoval se projekt spojení Dunaje, Odry, 
případně Labe), tak na silnici (byl již 
zpracován a začal se budovat dálniční 
tah od Chebu po Užhorod), tak po že-
leznici. V současné době je kanál zno-
vu uveden do provozu, avšak pouze 
k rekreačním účelům. Předpokládá se 
vybudování poslední překážky k pro-
pojení kanálu s Moravou, a sice vybu-
dováním nového plavebního jezu.

Na závěr jen několik čísel. Těžba 
lignitu v naší oblasti byla započata 
v roce 1824 v dole Herbert. Jako posled-
ní ukončil těžbu důl Mír v Mikulčicích 
v roce 2004. Likvidace těžby začala 
v roce 1990. Během celé doby bylo 
vytěženo 93 200 000 tun lignitu. Ještě 
v roce 1990 se těžilo ročně 2 miliony 
tun a bylo zaměstnáno přes 4 000 lidí. 
Nyní máme jen vzpomínky. Na něco 
dobré, na něco méně dobré.

Antonín Jaroš
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Rohatečtí chovatelé v Kyjově

Z činnosti rohateckých chovatelů 

Brigáda v hasičské zbrojnici

Spolky

Výstava v Kyjově, kde se rohateckým chovatelům podařilo získat čestné ceny. Úspěch měli př. Stávek, Březovský, Předínský, 
Kmenta a Brabec. Dá se říct - přijeli, vystavili, zvítězili.

Vážení spoluobčané, jak jste možná zaznamenali, o posled-
ním zářijovém víkendu se konala v našem areálu výstava do-
mácích zvířat. Za krásného počasí a bohužel malé návštěvnosti 
bylo vystaveno 140 králíků různých plemen, 30 kusů drůbeže
 a 66 holubů. Přivítali jsme u nás naše přátele ze slovenské Prítr-
že, se kterými máme již dlouhodobou družbu. Také oni se přijeli 

pochlubit svými zvířaty a tím přispěli k obohacení výstavy. Zví-
řata rohateckých chovatelů jsou všude v okrese i mimo něj vždy 
vítána a dobře hodnocena posuzovateli. O tom jste se nakonec 
mohli přesvědčit i vy podle počtu udělených čestných cen a po-
hárů. Věříme, že se návštěvníkům výstava líbila. Děkujeme za 
dárky do tomboly a rádi vás přivítáme na naší výstavě příští rok.

Září je měsícem, kdy je již ukončena sezona soutěžních 
družstev, je čas na posezonní úklid, uložení a kontrolu vyba-
vení soutěžních družstev a drobné opravy v hasičské zbrojni-
ci před nástupem zimního období. Nejinak tomu bylo i v so-
botu 14. září. Letos navíc k větší motivaci přispělo i zvelebení 
prostoru před zbrojnicí – vybudování vjezdu a oprava chod-
níku. Kromě každoročního úklidu prostor zásahové jednot-
ky a soutěžních družstev bylo v letošním roce nejdůležitější 

akcí zastřešení boxu pro historickou koňskou stříkačku, které 
zároveň poslouží k uložení altánů a přístřešků pro hasičské 
soutěže. Dalšími úpravami v interiéru zbrojnice byla náhrada 
klasických svítidel ekonomickými zářivkami a v dětské klu-
bovně renovace okenního rámu a křídel, spočívající v odstra-
nění původní barvy a nanesení nového nátěru. Bohužel v dů-
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Soutěž „O nejhezčí okno, balkon 

a předzahrádku“ v naší obci

I v tomto roce uspořádala ZO ČZS a Obec Rohatec 
II. ročník soutěže „O nejhezčí okno, balkon a předzahrádku.“ 
Hodnocení provedly členky naší základní organizace v letních 
měsících. I když počasí letos pěstování okrasných květin moc 
nepřálo, bylo z čeho vybírat. 

Vyhlášení výsledků soutěže proběhlo 16. září 2013 na pře-
hlídce mužských a ženských sborů. Vítězkami letošního roční-
ku se staly paní Veronika Míčková - ulice Budovatelská, paní 

Iva Trechová - ulice Budovatelská a paní Anna Puškarová - uli-
ce Řadová. Jako nejlépe vyzdobený dům a předzahrádka byl 
zvolen dům paní Zdeny Koubkové z ulice U Zásady. Fotografi e 
najdete na zadní barevné straně. Cenou pro vítěze byly pou-
kázky do specializované prodejny a květinový dárek. Poděko-
vání patří všem, kteří se této akce zúčastnili nebo ji podpořili 
a umožnili i důstojné vyhlášení výsledků. Všem blahopřejeme 
a těšíme se na další ročník soutěže.

Základní organizace ČZS si vás současně touto cestou dovoluje upozornit na další chystanou akci, a tou je 12. ročník ochut-
návky mladých vín, která se bude konat 7. prosince 2013 od 14.00 hodin v Kulturním domě v Rohatci.

sledku nepříznivého počasí byla renovace provedena pouze 
u vnitřních křídel. Při této příležitosti bychom chtěli pochvá-
lit naše nejmenší hasiče, kteří se renovace oken podle svých 
sil obětavě účastnili. Další pracovní skupina hasičů, kvalifi -
kovaných elektrikářů, se podílela na opravě výstražných ma-
jáků u obou zásahových vozidel. Stranou nezůstala ani drob-
ná údržba naší historické stříkačky. Celý den byl ve znamení 

úklidu a oprav, ale zároveň i dobré nálady, legrace i hezkých 
vzpomínek. Nesmíme zapomenout ani na dobré jídlo, které 
v podmínkách zbrojnice vykouzlily naše hasičky – kuchařky. 
Tímto bychom zároveň chtěli poděkovat všem účastníkům 
brigády za jejich obětavou a užitečnou práci.

Jaroslav Andrýsek, kronikář SDH
Foto Pavel Masaryk
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Zamyšlení tetky Bětky

« ROHATČANÉ VE SVĚTĚ »

Né nadarmo sa říká, že aj starý člo-
věk mosí jít z dobů, aby nebyl tak hlůpý. 
Toš včíl vám řeknu, co sa mě nedávno 
stalo.

Totkaj měla moja kamarádka naro-
zeniny, toš sem zašla na radnicu, aby jí 
zahráli její zamilovanů písničku. Celů 
cestu sem si ju potichu spívala, ale dyš 
sem tam došla, toš né a né si na ňu 
spomět. Děvčata v kanceláři mě napo-
vídaly všelijaké názvy, ale já sem měla 
v hlavě tma, jak dyš zhasne petrolínku. 
Povidám, děvčata, šak já dnes nevařím 
a mám dosť času, toš si tady sednu na 
chodbě ke stolečku, vy máte pracovní 
dobu až do pěti hodin, mě sa třeba v téj 
makovici rosvítí a třeba si na tů písničku 
spomenu. Co tam tak sedím, toš sem si 
prohlédala všelijaké staré noviny a padla 
mě do oka brožurka, na keréj byly nama-
lované šípové růže. Hned mňa trklo, že 
tam budů nejaké gratulace. Vytahla sem 
si s kabele brýle, začnu číst a ostala sem 
jak Lotova žena.

Byla to příručka „Pohřeb a jeho or-
ganizace.“ Ale že su pořád zvědavá jak 
opica, toš sem sa do teho čtení pustila. 
A včíl vám řeknu, co by měl každý občan 
udělat, než umře.
1/ Rozmyslet si, esli chce vypustit dušu 

doma, v ústavu lebo v nemocnici.

V této nové rubrice jsem se rozhodl přinášet vám informace 
a postřehy našich spoluobčanů, kteří již delší čas žijí v zahrani-
čí nebo mají zkušenosti s delším pobytem mimo naši vlast. Při 
hledání kolik takových lidí v Rohatci vlastně je, jsem byl překva-
pen jejich počtem, není jich vůbec málo. V následujících číslech 
Rohatecké obce vás budu seznamovat vždy s jedním příběhem. 
Pokud sami máte v rodině, či znáte někoho, kdo by se hodil do 
této rubriky, neváhejte mne kontaktovat.

Pro první medailonek jsem nemusel chodit nikam daleko. 
Tento mladý muž bydlí na stejné ulici jako já, tedy na Padělkách. 
Domluvili jsme si rozhovor a níže vám přináším jeho nejzajíma-
vější část.

*** Tomáš Výlet ***
Jaké jsou tvé zkušenosti s životem v zahraničí?
Když mi bylo patnáct, odjel jsem na klasický jazykový kurz na 

Maltu, který jsem si v dalším roce zopakoval. Následně jsem jezdil 
s taneční skupinou po Chorvatsku a Itálii. V osmnácti jsem jel do 
Liverpoolu, kde jsem pracoval v Marks&Spencer, a poté v Man-
chesteru v továrně na čokoládu. Tento můj pobyt v Anglii nebyl za 

2/ Esli o našem úmrtí majů rodinu in-
formovat osobně, telefonicky lebo 
telegramem.

3/ Objednat si u Pohřební služby esli 
nás majů v truhle upravit, esli chce-
me květinové dary, jaků nám majů 
zahrát, jakého řečníka, gde a za kolik 
objednat pohřební hostinu.

4/ Co si máme na poslední cestu na-
chystat: občanku lebo pas, rodný 
a oddací list, společenské oblečení 
a prádlo, fotku na parte, ale sů zaká-
zané boty!!!

5/ Dopředu zaplatit Smlouvu o pohřeb-
ním místě.

6/ Pohřeb si možeme pojistit u nejakéj 
Českéj pojišťovny, ale enom dyš na to 
máme peníze.

7/ Nemáme-li nic, toš sa nemosíme 
bát, že nás nechajů na věřím boha.
To naše nic připadne státu a obec má 
ze zákona tyto povinnosti: zaplatit 
výdaje za pohřeb z rozpočtu obce, 
hřbitovní poplatky, výdaje za zřízení 
pomníku lebo desky do výše 20 000, 
cestovní výlohy, jednu třetinu na 
smuteční oblečení pozůstalým.

8/ Esli chceme, možeme darovat svoje 
tělo pro vědu, výzkum a výuku.

Dyš sem si to všecko pročítala, toš 

účelem vydělat si peníze, ale chtěl jsem se naučit anglický akcent 
a zdokonalit své znalosti angličtiny. Byla to pro mě velká životní 
zkušenost. Následoval pobyt v Řecku, kde jsem si vydělával jako 
sportovní animátor. Člověk musel komunikovat evropskou anglič-
tinou a zároveň se naučil základy dalších evropských jazyků, mohl 
jsem sledovat rozdílné kulturní zvyklosti jednotlivých národů.

už končila pracovní doba. Proto sem 
si tů příručku vypoščala dom, abych sa 
ujistila, esli fantazíruju lebo esli je to 
tak opravdu napsané. Toš rady to neby-
ly špatné, enom mňa dopálilo, že si do 
truhle nemožu vzít boty. Snát nebudu 
v pekle tancovat bosky!! A ešče sem ne-
rozuměla jednéj větě v bodě 7., že mně 
obec mosí zaplatit cestovní výlohy. Toš 
včíl nevím, esli mňa budů vozit na traga-
či po Rohatci před lebo až po smrti. Na 
to sa budu moset ešče starosty optat.

Věřte mně lidé, že jak sem s tych 
informací byla celá zblblá, toš hned na 
druhý deň sem tů brožurku vrátila na 
radnicu a na tů písničku si ani nespo-
měla.

Rači sem zašla do obchodu, kůpi-
la fl ašku borovičky, klobásky a hořčicu, 
pěkně sme sa pohostili a dyš sme sa po-
dívaly na dno sklénky, toš došlo aj na tů 
její zamilovanů písničku a obě sme si 
řekly - nech si pohřeb zajistí podlé téj 
brožurky ten, kdo to napsal, nám sa chce 
ešče dlůho žit.

Toš řeknite, nemám pravdu?

Všeckým hodně zdraví 
přeje tetka Bětka.

P.S. A už začnite trénovat skok do 
truhle.
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Jaké jsou tvé studijní zkušenosti?
Na vysoké škole jsem se začal zajímat o zahraniční konferen-

ce pro studenty. První zkušeností byla návštěva třítýdenní akce 
„Using schools for developing and european citizenship“ na uni-
verzitě v Istanbulu, která byla zaměřena na rozvoj evropského 
občanství v mladých lidech na školách, přijely tam z každého 
státu vyslané týmy studentů. Já jsem měl tu čest být dva roky 
po sobě členem výpravy za Českou republiku. Byla to obrovská 
zkušenost, když člověk musí hodinu a půl mluvit v angličtině 
před naplněným sálem.

Následovala letní škola v Utrechtu v Holandsku, kde jsem 
nabíral znalosti o investicích na fi nančních trzích, o burzovnic-
tví atd. Tato letní škola pro vysokoškoláky je největší letní ško-
lou v Evropě a vzhledem k výběrovým kurzům je opět omezen 
počet studentů z jednotlivých států. Při studiu a zpracovávání 
projektů jsi pak nucen spolupracovat ve velmi národnostně růz-
norodé skupině. Celý kurz byl zakončen prezentací našich vý-
sledků na Amsterodamské burze.

Nyní studuji na univerzitě Hasselt obor mezinárodní manage-
ment, který je zaměřen na management jak z psychologického tak 
i fi nančního hlediska. Výuka probíhá v angličtině a v rámci jedné 
třídy je maximálně patnáct studentů. Díky takto malé skupině je 
kontakt i výuka s přednášejícím velmi intenzivní. V rámci této 
malé skupiny jsme ještě rozděleni pro různé projekty do menších 
týmů. Jeden projekt jsem například zpracovával se třemi Fran-
couzi. Celkem jsem zde strávil již 7 měsíců přes stipendium Eras-
mus a jsem zde první český student. Zvláštností studia je pouze 
jedna jediná možnost na vykonání předmětu bez možnosti opra-
vy. Takové podmínky jsou velmi tvrdé a je nutné se připravovat 
z hodiny na hodinu, jelikož zpracováváme velké množství projek-
tů, které jsou zahrnuty do celkového hodnocení. Člověk tak stráví 
ve škole třeba jen tři hodiny, ale dalších osm musí pak pracovat na 
úkolech, takže tempo je vysoké. Zázemí školy je na vyšší úrovni 
než v ČR, například v marketingu využíváme drahé soft warové 
i hardwarové vybavení, které nám umožňuje okamžité modelová-
ní. Nejsou však případy, že by student nenašel práci po ukončení 
školy, pokud sám nechce. Místní fi rmy pořádají přímo na univer-
zitě náborové akce a situace je opačná než na českém pracovním 
trhu, kdy se člověk musí o práci doprošovat i když je v něčem dob-
rý. Zde samy fi rmy přemlouvají studenty podle jejich výsledků ve 
škole, aby šli pracovat právě k nim. Při studiu není čas na žádnou 
brigádu, škola je velmi intenzivní. 

Rozdíl mezi českým, tureckých, holandským a belgickým 
školstvím?

Česko – jsme dobří v tom, že máme širší přehled ve všeo-
becných znalostech oproti ostatním státům, studenti jsou u nás 
ovšem spíše zamlklí, neprojevují se a drží se rčení mluviti stříb-
ro, mlčeti zlato. Intenzivní výuka není po celou dobu semestru.

Turecko – studenti jsou i kvůli náboženství uzavřeni v kam-
pusu, alkohol, cigarety jsou zakázány. Kromě sportu a učení tam 
není dalších možností vyžití. Organizačně je turecké školství 
mnohem horší než to české, zažil jsem několikrát chaotičnost ve 
výuce. Starším profesorům se líbá ruka.

Holandsko – je velmi otevřené, studenti v hodinách vykřikují, 
profesoři velmi diskutují, mají delší hodiny bez přestávky - tře-
ba až 3 hodiny, mají méně předmětů. Velmi se využívá projektů 
a případových studií propojených s praxí, v tomto jsou velmi dobří.

Belgie – je ze zmiňovaných nejvíce podobná českému for-
mátu, studenti jsou motivovaní svými vyučujícími, intenzita je 
vyšší než u nás, nikdo se nebojí říci svůj názor a jsou komunika-

tivnější. Pokud jsem zažil, že něco nefunguje, tak to byla oprav-
du velká výjimka.

Co ti zahraniční studium přineslo?
Už za dob Komenského bylo zvykem, že studenti odcházeli na 

zkušenou do zahraničí dále studovat a pracovat, poznávali nové 
znalosti a kultury. To vytváří v člověku určitou sebejistotu, jelikož 
v každém státě člověk začíná od nuly. Kromě vlastnosti se o sebe 
dokázat postarat získá nové obzory, pochytí základy dalších ja-
zyků díky nutnosti komunikovat s více cizinci zároveň. Studium 
v zahraničí je fi nančně náročné, ale pokud člověk využije stipen-
dijní programy, dá se to zvládnout a každému to vřele doporučuji.

Co zahraniční studenti a jejich mentalita?
Každá moje cesta mi převrátila svět naruby a změnila pohled 

na život a i moje plány do budoucna. Když to zjednoduším – 
Angličané byli agresivní, s ničím se nepárali a všechno říkali na 
rovinu, Holanďané byli velmi slušní, zábavní a hodní, Belgičané 
jsou rázní až bujaří, Řekové jsou hodně patriotičtí, Turci jsou 
podobní Řekům, polští studenti jsou zaujatí pro párty a večírky, 
Němci jsou rázovití, striktní, Indové na mě působili jako velmi 
precizní, Brazilci mají zvláštní přístup k životu, že i špatná zprá-
va je pro ně v důsledku pozitivní, protože se ujišťují, že všechno 
zvládnou a nebojí se. A všechny tyto zážitky s lidmi tolika kultur 
a národností se pak propojí u tebe a změní tě to.

Zahraniční pobyt a jeho výhody?
Studenti, kteří vyjíždějí na zahraniční univerzity, ví, že je to 

pro ně jedinečná šance, která se nemusí v životě už opakovat. 
Nenastávají tedy situace, které známe z domu, že není co dělat 
a člověk si sedne k televizi. Na každý den, na každou volnou 
chvíli, je něco naplánováno. Samozřejmě jako cizinec člověk za-
žije v zahraničí i různé kritické a krizové situace, ale zkušenosti 
jsou to k nezaplacení.

Co českého ti v zahraničí nejvíce chybí?
Hlavně jídlo a pivo. V Belgii mají velmi mnoho druhů piva 

odlišných chutí, ale je příliš alkoholické. Naše české je mnohem 
více osvěžující. Hodně mi v Belgii chybí pečivo, rohlíky, bulky, 
pletýnky, takové výrobky tam nenajdu. Cizinci také hodně často 
nechápou českou náturu, její otevřenost a různé vtípky.

Jak často se vracíš domů do Rohatce?
Snažím se v nějakých pravidelných intervalech vracet domů. 

Nyní jsem zde delší dobu, jelikož se připravuji na české státnice. 
Následně se budu vracet zpět do Belgie na magisterské studium 
obor Mezinárodní management se zaměřením na marketing. 
Takže doma se objevím až na Vánoce po skončení semestru. 

Co plánuješ do budoucna?
Po skončení studia v Belgii bych si rád procestoval jižní Ame-

riku a Brazílii, odkud je moje přítelkyně a poté zkusil doktorské 
studium v Madridu. Mým cílem je po ukončení studií pracovat 
pro renomovanou zahraniční konzultantskou fi rmu. Líbí se mi 
česká nátura a střídání ročních období a tedy i pořádná zima 
i teplo, a tak uvidíme, kde nakonec zůstanu. Přítelkyně je ze Sao 
Paula, kde žije tolik obyvatel jako v celém našem státě, ale já jsem 
kluk z vesnice, kterého neláká život v tak obrovském městě. 

Tomovi děkuji za jeho čas, zajímavé postřehy a přeji hodně 
úspěchů do dalšího studia.

Jara Adamec
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Tradiční předhodový „Uličkový“ turnaj 

v malé kopané 2013

SPORT

Uprostřed parného léta jsme se opět setkali v honbě za 
kulatým nesmyslem. V sobotu 17. srpna se na tréninkovém 
hřišti TJ Slavoj konal tradiční turnaj v malé kopané. Do 
turnaje se letos přihlásilo 10 týmů, ovšem některé vznika-
ly až ráno, a fotbaloví manažeři v Evropě by se divili, jak 
umí Olin Domanský nakupovat hráče  Byly vylosovány 
dvě skupiny po pěti týmech: skupina A (Fléček, Chasa, Ze-
lená míle, Capiti, Větrná) a skupina B (Přívoz, Esmeralda, 
Autorenova, Soboňky, Za Humny). Po odehrání zápasů 
v základních skupinách postoupilo nejlepších osm týmů do 
čtvrtfinále.

Letos nepadalo tolik branek jako v předchozím ročníku, 
ale o hezké fotbalové momenty a parádičky nebyla nouze. 
Diváci v tomto ohledu museli být spokojeni. Na posledním 
místě se tentokráte umístila Zelená míle a druhým nepo-
stupujícím týmem byl po roce opět Přívoz. Ve čtvrtfinále 
spolu svedly urputný boj týmy Soboňky a Capiti, po těsném 
výsledku 1:2 skončil vítěz skupiny B Soboňky až na osmém 
místě. Na sedmém místě skočila Chasa, která svůj čtvrtfi-
nálový duel s celkem Autorenova prohrála také jen velmi 
těsně 1:2. Šestá skončila stejně jako loni Větrná, kterou ve 
čtvrtfinále porazilo mužstvo Za Humny 3:0. Páté místo vy-
bojovala letos Esma, pro kterou to bylo po loňském druhém 
stupínku jistě zklamání. Ve čtvrtfinále ji vyřadil Fléček po 
výsledku 2:0. 

Semifinálové zápasy nabídly kvalitní malou kopanou 
a celkem v nich padlo 8 branek. Nejprve smetl Za Humny 
obhájce vítězství Fléček nekompromisně 4:0 a sen o druhém 
zlatém hattricku se rozplynul. Ve druhém semifinále došlo 
až na penalty, když po základní hrací době remizovala Au-
torenova s Capitama 2:2. V penaltovém rozstřelu prokázali 
lepší nervy borci z Autorenovy. V boji o třetí místo nezvlád-
li penalty Capiti, kteří tak obsadili nepopulární bramboro-
vou příčku. Jejich přemožitelé z Fléčku zůstali letos tedy 
třetí, ale hrdě se oblékli do přichystaných vítězných triček, 
které měli pro jistotu vyrobeny. Zlatý hattrick se ne-
konal, ale aspoň má každý z týmu nové triko na spaní. 
Finále, které slibovalo přímo detektivní zápletku, bylo 
nakonec jednoznačnou záležitostí. I přes velkou snahu 
a dobré výkony po celý den nedosáhli hráči Za Hum-
ny na vytoužený pohár a skončili druzí. Překvapivým 
vítězem letoš-
ního hodového 
uličkového tur-
naje se stal nově 
složený tým, 
bývalých hrá-
čů Kopce, letos 
pod názvem 
svého generál-
ního sponzora 
A u t o r e n o v a . 
V jeho řadách 

nastoupilo mnoho mladých bývalých fotbalistů Slavoje 
a dravé mládí ve spojení s dostatečným počtem hráčů vedlo 
k úspěchu. Tým hrál ve složení: Michael Pokorný, Martin 
Běloch, Petr Nedvídek, Patrik Machala, Luboš Běloch, To-
máš Koubek, Tomáš Mlýnek, Josef Koliba, Martin Hynek, 
Dominik Směřička a Milan Drábek. 

Individuální ocenění získali: za nejlepšího brankáře 
Marek Horák – Větrná, nejlepším střelcem turnaje se stal 
s 10 brankami Petr Doležal – Soboňky, a nejlepším hráčem 
turnaje byl zvolen Jan Hruška mladší z Větrné. Kila jsme 
vypotili, dresy propotili, góly jsme vsítili, něco i popili, 
a hlavně jsme se dobře bavili. Tak zase příští rok před hoda-
ma na uličkovém turnaji. Fotbalu zdar.

Jara Adamec
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